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Anexa :; 

RAPORT DE EVALUARE AL COMISIEI DE ABILITARE 

Din data de: 13.04.2018 

Nurnele si prenumele candidatului : Suc:iu Constantin 

Titlul tezei de abilitare: Appl icability of Digitalization in Systems Engineering 

Domeniu l de studi i un iversitare de docto rat: Ingineria Sistemelor 

Denumirea lnstitutiei Organizatoare de Studii Universitare de Doctorat (I0SUD) unde a 

avut lac sed inta publica de sustinsre a tezei de abilitare: Universitatea Transilvania din 

Bra~ov 

Punc:tele tari ale tezei de abilitare: 

~ Claritatea, concizia ~i acuratetea notiunilor stiintifice ~i tehnice pe care este bazata 

Intreaga teza de abilitare. 

~ Tematicile prezentate in care candidatul are contr ibutii: 

o	 Modelarea de procese /s isteme cat mai aproape de realitate cu 

particularizare In optimizarea perforrnantelor rnas inilor de inductie 

trifazata cu irnpedanta rotorica varia bila respectiv In est imarea 

stenozelor cardio- vasculare: 

o	 Accelerarea sirnular ii de modele complexe f olosmd sisteme "many -rore" 

cu optimizarea algoritmilor pentru astfel de structuri de procesare; 

o	 Generarea si gest ionarea dinarnica a comenzilor cat re sisteme de 

executie pentru optimizarea fun ctionarf acestora, de exemplu in cazul 

lin iilor de prcductie: 

~	 Lucrarea prezint a toate elementele academice, stiintifice sl de cercetare care au dus 

la evaluarea globala a candidatului, cu peste 1000 de puncte, depasind conditiile 

minimale (37 lucrar: 151 sau 151 Proceedings, 2.0 lucrari BD!, 1 brevet, 2. 

granturi/proiecte cast igate prin cornpetitie In calit ate de director /resp onsa bil de 

proiect, 124 citan In cart i, revi ste ~i volume ale unor rnanifestari stiintifice 151 sau 

BDI). 
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~	 Teza prezinta rezultate recunoscute la nivel national ~i international, avand la baza 0 

vasta experienta de cercetare. Contractele de cercetare castigate prin cornpetitie. 

colaborarea cu csrcetatori recunoscuti pe plan national ~i international, exoerienta In 

managemnetul de proiecte de dezvoltare, conducerea directiei de masterat In 

domeniul "Sisteme Avansate in Autornatlca $i Tehnologii Informatice (SAATI)" 

dovedesc, de asemenea, capacitatea de a conduce cu succes activitatea de cercetare 

a viitorilor doctoranzi. 

~ Artivitatile viitoare de cercetare sunt bazate ~i corelate cu directiile abordate pana In 

prezent, dovedind 0 continuitate clara a acestora. 

Punctele slabe ale tezei de abilitare: 

Nu este cazul 

Intrebarl!e formulate de comisie ~i raspunsurlle candidatului / Observatille comisiei / 

Prof. univ. dr . ing . Liviu MICLEA
 

II felicita pe dl. Suciu pentru teza si pentru activitatea desfasurata.
 

Modelarea este partea care conecteaza cele trei domenii prezentate, care unifica teza. 01.
 

Suciu a adaptat cunostintele din domeniul motoarelor electrice spre alte modele.
 

I: Cum vedeti maturitatea domeniilor de digitalizare si cum vedeti starea lor in Romania? 

R: La nivel global penetrarea digitalizarii se face intr-un ritm accelerat. In special in 

domeniu l mobilitatii se ajunge practic la e-mobi lity, ne referim aici la masini si incarcarea 

lor electrica, aplicatii care iti spun unde sunt statiile de incarcare, cat la suta din baterie 

mai este disponibila. 

Digitalizarea este migrarea de cunostinte dintr-un domeniu si ap licarea lor in alt 

domeniu. De exemp lu, la productie a aparut conceptul de digital twin: posib ilitatea de a 

avea modelu l unei linii de productie si de a simula exact ceea ce sa intampla in realitate . 

Exista incercari de fabrici complet automatizate. 

In Romania suntem foarte departe de a ajunge la un astfel de nivel de maturitate. 

I: In ce masura vor aduce GPU-uri le 0 accelerare? 

R: Fara a avea un sistern de pro cesare paralela pe un vehicul autonom, nu se pot real iza 

toate evaluarile datelor puse la dispozitie de senzori. GPU-urile insa consuma destul de 

multa energie si aici apare problema timpului de incarcare a baterii lor. Prin urmare acest 

aspect va fi 0 piedica in utilizarea momentana a GPU-urilor in autovehicule. 

I: Cum vedeti atragerea de doctoranzi in domeniu l ingineriei sistemelor, care sa fie 

sustinuti consecvent? 

R: 0 problema este legata de faptul ca atunci cand se term ina doctoratul , absolventul se 

angajeaza , trage linie si nu vede beneficiul doctoratului . Atat timp cat este 0 lipsa de 

sincronizare cu mediul industrial, problema va ramane. De asernenea. multe firme nu au 
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activitate de cercetare in Romania. Riscul mare al nostru este ca intotdeauna exista si 

solutii mai ieftine si atunci lucrurile se vor muta mai departe, poate mai la est. 

Prof . univ . dr. lng. Corn eliu LAZAR 

Apreciaza cercetarea dlui Suciu, care are componente de cercetare fundamentala si de 

cercetare aplicata. 

I: Cum vede modelul motorului asincron in contextul digitalizarii in domeniul ingineriei 

sistemelor? 

R: Unul dintre interesele pentru model se manifesta in situatii In care se discuta 

modificarea parametrilor: se are iin vedere care este evolutia comportamentala, ceea ce 

va creste interesul de a avea un control fuzzy. Nu este neaparat digitalizare; pe de 0 parte 

digitalizare inseamna si sporirea capacitat ii de calcul. Pe astfel de sisteme, unde 

digitalizarea merge spre a avea solutii auto nome (e.g. dispozitiv pe motor pentru 

optimizare), Intentia a fost de a vedea comportamentul, de a introduce acea capacitate, 

de a face apoi design-ul pentru un control fuzzy. 

Pentru producatori, digitalizarea este 0 oportunitate de a imbunatati produsele si de a 

creste vanzarile. Multe aspecte sunt si chestiuni de mar keting. Dar evolutia sistemelor de 

calcul a permis exploatarea mult mai buna a unor concepte. 

I: Cat de precis este modelul de calcul FFR? 

R: Intre partea masurata si cea calculta acuratetea este de 90-95%. Este clar ca in zona 

de gran ita, la cut off-ul de 0.8 precizia scade, dar daca valoarea simulata este departe de 

0.8 decizia medi cala este clara . 

Prof. univ . dr. ing, Dumitru POPESCU 

01. Suciu are 0 experienta bogata in cercetare stiintifica, rezultate validate si chiar t itlul 

lucrarii se incadreaza bine in domeniul ingineriei sistemelor. Referitor la teza 0 

prezentare corecta , disciplinata. 

S-a prezentat un mode l industrial real izat pentru motor cu parametri variabili . Rezultate 

s-au vazut in cresterea performantelor de exploatare. In continuare performantele vor 

creste printr-un mod ul de control. A doua categorie, zona rnedicala: exista interes mare 

pe aceasta parte, dificultate mare in aplicare. Lucruri le pe parte a de imagistica au evoluat, 

sistemul cardiovascular este un exemplu de model fractal. 

S-a prezentat 0 parte de optimizare a deciziilor industriale; se vede experienta de 

aplicabilitate . 

Incheie cu cateva recomandari : 

- Intarirea legaturii intre mediul academic ~i mediul afacerilor, pentru a avea aplicabilitate 

concreta; 

- introducere de suport din teorla sistemelor, pentru optimizarea sistemelor complexe ~i 

sistemelor de mari dimensiuni. 
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Rezultatul votului: Comisia a hctarat, cu unanimitate de voturl, acceptarea tezei de 

abilitare In vederea obtinerii atestatului de abilitare in domeniullngineria Sistemelor., 

CONCLUZIA COMISIEI DE ABILITARE: Tn urma analizei activita~ii stlintifice si didactice a 

candidatului conf. dr. ing. SUCIU CONSTANTIN, comisia a constatat ca acesta 

Indaplineste toate ccnditiile necesare obtinerli atestatului de abilitare pentru 

conducerea de doctorat in domeniullngineria Sistemelor. 

COMISlA DE ABILITARE 

Nume si prenume: Sernnatura 

Prof. univ. dr. ing . l.ivru MICLEA
 

Universitatea Tehni ca Cluj-Napoca
 

Prof. univ. dr . ing . Corneliu LAZAR
 

Uruversrtatea Tehnica "Gheorghe Asachi" din la~i
 

Prof. univ. dr . ing. Oumitru POPESCU
 

Universitatea Politehnica din Bucuresti
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Anexa 6 

Universitatea Transilvania din Brasov 

Facultatea de Inginerie Electridi ~i ~tiin a Calculatoarelor 

PROCES VERBAL 

Tncheiat cu ocazia sustinerii publice a tezei de abilitare alaborata de conf. dr, ing. 

Constantin SUCIU, in vederea obtlnarli atestatului de abilitare, in domeniul Ingineria 

Sistemelor 

Pre~edintele deschide sedinta, anunta scopul ~i prszinta comisia de specialisti, fermata 

din: 

SPECIALIST: Prof. univ , dr. ing. l.iviu MICLEA 

Universitatea Tehnica Cluj-Napoca 

SPECIALIST: Prof. univ . dr. ing. Corneliu LAZAR 

Universitatea Tehnica "Gheorghe Asachi" din la~i 

SPECIALIST: Prof. univ . dr. ing. Dumitru POPESCU 

Universitatea Politehnica din Bururesti 

Se da cuvantul d-Iui Constantin SUCIU, care prezinta sinteza tezei de abilitare.
 

Se da cuvantul, In continuare, specialisti lor din cornpcnenta comisiei de specia litate
 

pentru evaluarea tezei de abilitare.
 

Se consemneaza intrebarile formulate de membrii comisiei de specialitate ~i de publicul
 

part icipant, precum ~i raspunsurile candidatului:
 

Prof. univ. dr . ing . Liviu MICLEA
 

II felicita pe dl. Suciu pentru teza si pentru activitatea desfasurata.
 

Modelarea este partea care conecteaza cele trei domenii prezentate, care unifica teza. DI.
 

Suciu a adaptat cunostintele din domeniul motoarelor electrice spre alte modele.
 

I: Cum vedeti maturitatea domeniilor de digitalizare si cum vedeti starea lor in Romania? 

R: La nivel global penetrarea digitalizarii se face intr-un ritm accelerat. In special in 

domeniul mobil itatii se ajunge practic la e-mobility, ne referim aici la masin i si incarcarea 

lor elect rica. aplicatii care iti spun unde sunt stati ile de incarcare, cat la suta din baterie 

mai este disponibila. 

Digitalizarea este migrarea de cunostinte dintr-un domeniu si aplicarea lor in alt 

domeniu . De exemplu, la productie a aparut conceptu l de digital twin: posibilitatea de a 

avea modelul unei lin ii de productie si de a simula exact ceea ce sa intampla in realitate. 

Exista incercari de fabrici complet automatizate. 

In Romania suntem foarte departe de a ajunge la un astfel de nivel de maturitate. 
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I: In ce masura vor aduce GPU-urile 0 accelerare? 

R: Fara a avea un sistem de pro cesare paralela pe un vehicul autonom, nu se pot realiza 

toate evaluarile datelor puse la dispozitie de senzori. GPU-urile insa consuma destul de 

multa energie si aici apare problema t impului de incarcare a bateriilor. Prin urmare acest 

aspect va fi 0 piedica in utilizarea momentana a GPU-urilor in autovehicule. 

I: Cum vedeti atragerea de doctoranzi in domen iul ingineriei sistemelor, care sa f ie 

sustinuti consecvent? 

R: 0 problema este legata de faptul ca atunci cand se termina doctoratul, absolventul se 

angajeaza, trage linie si nu vede beneficiul doctoratului . Atat timp cat este 0 lipsa de 

sincronizare cu mediul industrial , problema va ramane. De asemenea, multe firme nu au 

activitate de cercetare in Romania. Riscul mare al nostru este ca intotdeauna exista si 

solutii mai ieftine si atunci lucrurile se vor muta mai departe, poate mai la est. 

Prof. univ. dr. ing. Corneliu LAZAR 

Apreciaza cercetarea dlui Suciu, care are componente de cercetare fundamenta la si de 

cercetare aplicata. 

I: Cum vede modelul motoru\ui asincron in contextul digitalizarii in domeniul ingineriei 

sistemelor? 

R: Unul dintre interesele pentru model se rnarutesta in situatii In care se discuta 

modificarea parametrilor: se are iin vedere care este evolutia comportamentala, ceea ce 

va creste interesul de a avea un control fuzz y, Nu este neaparat digitalizare; pe de a parte 

digitalizare inseamna si sporirea capacitatii de calcul. Pe astfel de sisteme, unde 

digitalizarea merge spre a avea solutii auto nome (e.g. dispozitiv pe motor pentru 

optimizare) . Intentia a fost de a vedea comportamentul, de a introduce acea capacitate, 

de a face apoi design-ul pentru un control fuzzy. 

Pentru producatori, digitalizarea este a oportun itate de a imbunatati produsele si de a 

creste vanzarile. Multe aspecte sunt si chestiuni de marketing. Oar evolutia sistemelor de 

calcul a permis exploatarea mult mai buna a unor concepte. 

I: Cat de precis este modelul de calcui FFR? 

R: Intre partea masurata si cea ca\culta acuratetea este de 90-95%. Este clar ca in zona 

de gran ita, la cut off-ul de 0.8 precizia scade, dar daca valoarea simulata este departe de 

0.8 decizia medicala este clara . 

Prof. univ. dr . ing. oumitru POPESCU 

01. Suciu are 0 experienta bogata in cercetare stiintifica, rezu ltate validate si chiar titlul 

lucrarii se incadreaza bine in domeniul ingineriei sistemelor. Referitor la teza : a 

prezentare corecta, disciplinata. 

S-a prezentat un model industrial realizat pentru motor cu parametri variabili. Rezultate 

s-au vazut in cresterea performantelor de exploatare. In continuare performantele vor 
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creste printr-un modul de control. A doua categorie , zona rnedtcala: exista interes mare� 

pe aceasta parte, dificultate mare in aplicare. Lucrurile pe partea de imagistica au evoluat,� 

sistemul cardiovascular este un exemplu de model fractal.� 

S-a prezentat 0 parte de optimizare a deciziilor industriale; se vede experienta de� 

aplicabilitate.� 

Incheie cu cateva recomandari:� 

- Intarirea legaturii intre med iul academic ~i mediul afacerilor, pentru a avea aplicabilitate� 

concreta;� 

- introducere de suport din teorfa sistemelor, pentru optimizarea sistemelor complexe ~i
 

sistemelor de mari dimensiuni.� 

Prof.univ . dr.ing. Sorin Moraru� 

Multumeste tuturor membrilor din cornisie pentru amabilitatea de a face parte din� 

comisie . 01. Suciu prezinta un cumul remarcabil de calitati foarte rar intalnit. L-am� 

cunoscut in multiplele ipostaze, a fost un student exceptional, un excelent cadru didactic,� 

un foarte bun coleg, care rni-a oferit mereu sprijin atat moral cat si material. Nu in ultimul� 

rand , un excelent manager, evidentiez meritul de a fi infiintat un colect iv de cercetare. As� 

evoca un aspect: vizita prorectorului Carmen Buzea impreuna cu dna Raileanu , dupa� 

viz ita la Siemens CT invoca la multe oportunitati organizarea si calitatea oamenilor de� 

acolo . Ca urrnare. s-a facut 0 prezentare si in fata dlui presedinte Klaus lohannis.� 

Referitor la relatia cu Siemens: exista 0 legatura simbiotica.� 

Tn final , dupa deliberari, presedintels de comisie prezinta rezultatul propus de comisia de� 

specialitate.� 

Tn Tncheierea sedintei, se da cuvantul candidatului .� 

Pre~edinte, 

Prof. dr. ing. Sorin-Aur� 

Secretar,� 

Conf. dr. ing. Delia Ungureanu� 

.L 
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